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Protokół Nr LXV/23 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego   

VI kadencji 
odbytej w dniu 27 października 2023 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 

Punkt 1 (czas 00:00;01- 2:51;00) 
 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych, że zmarł Pan Tadeusz 

Lenart – były żołnierz AK, a następnie poprosiła wszystkich o powstanie, aby uczcić 
jego pamięć minutą ciszy.  

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu otworzyła sesję o godzinie 09:00 i przywitała 

serdecznie Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu, Sekretarza i Skarbnika Powiatu, 
Pana Mecenasa oraz wszystkich gości przybyłych na sesję szczególnie dyrektorów szkół 
i placówek oświatowych oraz Panią Marię Półrolnik- nauczyciela przedmiotu Edukacja 
prawna i młodzież- uczniów klasy II LO o profilu humanistyczno- prawnym w Zespole 
Szkół w Drawsku Pom. 

 
 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 

że w sesji uczestniczy 15 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana 
do podjęcia prawomocnych uchwał. 

Nieobecni Radni: Romuald Kurzątkowski, Mariusz Nagórski. 

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady sesji Rady Powiatu 
Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 
Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 
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Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Treść listy obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Punkt 2 (czas 2:51;01- 3:28;00) 
 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do ustalenia porządku obrad sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

  

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 

  

Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad LXV sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

  

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

 

 Nikt z Radnych zmian nie wnosił zmian do porządku obrad.  

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 15 września 
2023 r. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami  
– druk nr 3565. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 
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7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między sesjami. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych na terenie powiatu drawskiego 
w roku szkolnym 2022/2023 – druk nr 3546. 

9. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych dokonanych przez : 

a) Wojewodę – druk nr 3562; 
b) Starostę – druk nr 3553; 
c) Przewodniczącego Rady – druk nr 3530; 
d) Urząd Skarbowy – druk  nr 3563, 3564. 

 
10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2024”. – druk nr 3531; 

b) udzielenia pomocy finansowej Gminie Wierzchowo – druk nr 3567; 

c)    udzielenia pomocy finansowej Gminie Czaplinek – druk nr 3568; 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału środków PFRON na realizację zadań  
z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie osób 
niepełnosprawnych w 2023 roku - druk nr 3560; 

e)    zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2023 - druk nr 3557; 

f)    o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2023 – 2039 – druk nr 3558. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zakończenie sesji.                                                                                    

 
 

Punkt 3 (czas 3:28;01- 6:44;00) 
 

 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do przyjęcia protokołu z LXIV sesji Rady Powiatu odbytej w dniu  
15 września 2023 r. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu oraz poinformowała Radnych, że protokół został 
wysłany drogą mailową. 
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Przewodnicząca Rady zapytała Radnych czy są uwagi do protokołu. 

Nikt z Radnych uwag nie zgłaszał. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że Radni przystąpią do głosowania nad 
przyjęciem protokołu z LXIV sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
15 września 2023 r.  

 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami ,,za’’ przy 
  0 głosach ,,przeciw’’ i 
  0 głosach ,,wstrzymujących się’’ 
przyjęła protokół z LXIV sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu 15 września 
2023 r. 
 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Punkt 4 (czas 6:44;01-10:57;00) 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 
Powiatu w okresie między sesjami. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę  
S. Cybulę. 

 

  Głos zabrał Starosta S. Cybula, który poinformował, że każdy z Radnych 
otrzymał sprawozdanie z prac Zarządu. i jeżeli są pytania to bardzo chętnie odpowie. 

 

Treść sprawozdania Starosty z prac Zarządu stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy Radni mają pytania do protokołu?  
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 Głos zabrała Radna G. Buczek, która w odniesieniu do pkt. 22 na str.  
10 sprawozdania z prac Zarządu poprosił Starostę o uzupełnienie informacji dotyczącej 
sytuacji Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Drawsku Pom. Czy 
chodzi o budynek straży? 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że od wiosny, w zasadzie  
w lutym otrzymaliśmy pierwszą informacje, że budynek pęka, został posadowiony na 
kurzawce i podjęto następne działania, by określić, czy budynek nadaje się do dalszej 
eksploatacji, czy nie. Powołano biegłego, który orzekł, że budynek nie może być 
eksploatowany w tej części i trzeba wyprowadzić i samochody i osoby, które  tam 
pracowały. Jednostki samorządowe z naszego powiatu, gminy, powiat dołożyły się do 
dofinansowania ekspertyzy, na dzisiaj sprawa wygląda tak, że te trzy samochody 
bojowe, które są wyprowadzone garażują na placu, ale po porozumieniu i decyzji Pana 
Wojewody o przyznaniu 150 tys. zł będą garażowane przez okres jesienno- zimowy pod 
namiotem. Związane jest to z krótkim terminem dojazdu do zdarzeń i w przypadku 
mrozów ten termin zdecydowanie by się wydłużał,  a tak będą zabezpieczone potrzeby 
mieszkańców, jeśli chodzi o wyjazdy w nagłych potrzebach. 

   

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Radnej B. Głowackiej.  

 Głos zabrała Radna B. Głowacka, która zadała pytanie dotyczące strony 
 11 sprawozdania, protokół z dnia 16.10.2023 r. – czy już mamy odpowiedź organizatora 
Pol’and’Rock jeżeli chodzi o list Pana Artura Furdyny? 

 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że otrzymaliśmy list od 
mieszkańca gminy Czaplinek, który adresował nie tylko do nas, ale ten list wysłał do 
wielu osób i podmiotów do wiadomości, a skierowany był do organizatora festiwalu, 
aby zastanowić się czy organizowanie festiwalu w tym czasie powoduje znaczne 
uszczerbki dla środowiska- otrzymaliśmy to pismo do wiadomości i decyzja była taka, 
że czekamy na odpowiedź od Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, czyli 
organizatora festiwalu. Odpowiedzi jeszcze nie ma.  

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady i zapytała Radnych, czy są pytania do 
sprawozdania Pana Starosty. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
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Punkt 5 (czas 10:57;01- 17:02;00) 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski  
i zapytania Radnych. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o składanie interpelacji, wniosków  
i zapytań do Radnych. 

   

 Głos zabrała Radna G. Buczek, która powiedziała, że w związku z licznymi 
barierami dotyczącymi umieszczania dzieci w rodzinach zastępczych,  w placówkach 
opiekuńczo- wychowawczych, na prośbę wszystkich kierowników ośrodków pomocy 
społecznej powiatu- 19 października mieliśmy spotkanie  i był to jeden z priorytetów  
o utworzenie drugiej placówki opiekuńczo- wychowawczej, co pozwoli na wykonanie 
zadań z ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu i systemie pieczy zastępczej. 
Proszę również o udzielenie informację dotyczącą dalszej działalności RCK po ustaniu 
projektów listopadzie bieżącego roku? Kto będzie to prowadził, czy są zabezpieczone 
środki? Co z projektem na ulicy Czwartaków oraz na kiedy przewiduje się rozpoczęcie 
i zakończenie prac ulic Brzozowej, 5-go Marca i Chopina wraz z rondem.  

 Chciałam zaznaczyć, że złożyłam do Pana Starosty wnioski imienne dotyczące 
sporządzenia projektu technicznego na drogi powiatowe Nowe Worowo- Bolegorzyn, 
ulica Cieszyńska, Kosynierów i Lipowa w Złocieńcu, jak również powtórnie utworzenie 
placówki opiekuńczo- wychowawczej dla dzieci z Powiatu Drawskiego.  

Treść złożonych interpelacji i zapytań stanowi załącznik nr 6. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że Zarząd pracował już nad tym, aby 
utworzyć placówkę opiekuńczo- wychowawczą dla dzieci z Powiatu Drawskiego i ma 
nadzieję, że będą jakieś środki, żeby można było zaplanować budowę, czy rozbudowę 
jakiegoś projektu, żeby można było umieszczać dzieci.  

 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu zgłaszającemu się Radnemu  
M. Tobiszewskiemu. 

 

 Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który na wstępie poinformował, że Związek 
Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej pozyskał 1 mln 800 tys. zł na przebudowę  
 i modernizacje stacji uzdatniania wody przy szpitalu powiatowym. To przedsięwzięcie 
Związek wykona we własnym zakresie, swoimi pracownikami i przekaże gotowy 
budynek do eksploatacji dla Powiatu Drawskiego. 
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Poza tym Radny M. Tobiszewski zadał zapytania dotyczące tego co dzieje się  
z następującymi przedsięwzięciami:  budowa centrum mieszkalno- wytchnieniowego  
w Drawsku Pomorskim, zakup 9 autobusów elektrycznych z infrastrukturą, budowa 
boiska w Gogółczynie i modernizacja budynku w Gudowie na Muzeum PGR. Powiat 
na te przedsięwzięcia dostał dofinansowania.  

Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 7. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu oddała głos zgłaszającemu się Radnemu  
K. Korczyńskiemu. 

 Głos zabrał Radny K. Korczyński, który złożyły zapytanie dotyczące 
zaktualizowania informacji na jakim etapie jest procedura pozyskiwania zezwoleń 
 i dopuszczenia do użytku lądowiska przy szpitalu w Drawsku. Proszę o informację na 
piśmie.  

Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 8. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady i zapytała Radnych, czy mają jeszcze 
interpelacje, wnioski, zapytania. 

 

 Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który złożył wniosek dotyczący udostępnienia 
fragmentu umowy pomiędzy Energa Obrót a Powiatem Drawskim o wyprodukowanie 
w naszych systemach fotowoltaicznych energii, ten fragment chociaż, który dotyczy 
tego, że my produkujemy i dostarczamy do systemu.  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że taki wniosek składała też 
Komisja Oświaty i Budżetu, ale do dnia dzisiejszego nie otrzymali żadnych informacji. 
Miejmy nadzieję, że teraz już dostaniemy informację.  

 

 Głos zabrała Radna B. Głowacka, która złożyła zapytanie dotyczące formy 
uzgadniania podziału wkładu własnego miedzy powiatem a gminami przy instytucjach 
w WPF- tutaj przykładem ostatnim jest gmina Złocieniec i chodnik w Starym Worowie, 
chciałabym wiedzieć jakie są formy uzgadniania i czy przy pozostałych inwestycjach 
wygląda to inaczej niż uzgadnianie z burmistrzem Złocieńca.  

Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 Radna U. Ptak złożyła wniosek dotyczący zestawienia pozyskanych środków 
finansowych pozabudżetowych przez jednostki Starostwa i wydziały.  

 Treść złożonego wniosku stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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 Głos zabrała Przewodnicząca Rady i zapytała Radnych, czy mają jeszcze 
interpelacje, wnioski, zapytania. 

 

Nikt z Radnych więcej interpelacji i wniosków nie składał.  

 

Punkt 6 (czas 17:02;01-18:33;01) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest trybuna obywatelska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z mieszkańców chciałby zabrać  
głos, zachęcając gości, szczególnie młodzież do składania wniosków zapytań. 

Nikt z obecnych głosu nie zabierał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że Wicestarosta się pytał kiedy 
powstanie Rada Młodzieżowa, to będzie Młodzieżowa Rada, jesteśmy na etapie 
tworzenia, statut jest opracowany, miała powstać w tamtym roku, nie powstała, ale  
w tym roku na pewno.  Proszę państwa Dyrektorów o przygotowanie, roześlemy  
w najbliższym czasie statut i utworzymy.  

 

Punkt 7 (czas 18:33;02- 32:46;00) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między sesjami.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Genowefę Polak  
– Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 
 

Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki 
 i Rozwoju, która powiedziała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju odbyła 
jedno posiedzenie. Przewodnicząca Komisji omówiła w szczegółach tematykę 
posiedzenia. 
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Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę i przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan H. Szreta, który 
powiedział, że Komisja Rewizyjna spotkała się raz w dniu 23 października  2023 r.  
W posiedzeniu Komisji wzięło udział 4 członków Komisji oraz Skarbnik Powiatu 
 i Naczelnik Wydziału Edukacji. Pani I. Krężołek- Naczelnik Wydziału Edukacji 
omówiła „Informację o stanie realizacji zadań oświatowych na terenie powiatu 
drawskiego w roku szkolnym 2022/2023”. W trakcie posiedzenia członkowie Komisji 
zapoznali się z  materiałami na sesję i przyjęli protokół  z kontroli w Powiatowym 
Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku Pom.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą 
Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – Panią Grażynę Buczek i złożenie 
sprawozdania.  
 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że Komisja odbyła jedno posiedzenie w dniu  
23 października 2023 r. Głównymi tematami wiodącymi była diagnoza zdrowotna 
Powiatu Drawskiego. W dalszej kolejności Komisja zapoznała się z materiałami na 
sesję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Henryka 
Szretę w zastępstwie Przewodniczącego Komisji Oświaty, który jest nieobecny. 

Głos zabrał Henryk Szreta – członek Komisji Oświaty, który powiedział, że 
Komisja Oświaty odbyła jedno posiedzenie między sesjami w dniu 24 października 
2023 r. W posiedzeniu uczestniczyli zaproszeni dyrektorzy wszystkich szkół 
publicznych i placówek oświatowych prowadzonych przez Powiat Drawski.  Naczelnik 
Wydziału Edukacji Pani Izabela Krężołek przedstawiła informację o stanie realizacji 
zadań oświatowych na terenie powiatu drawskiego w roku szkolnym 2022/2023.  

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marka Banaszka i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami. 

Głos zabrał Marek Banaszek - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji, który powiedział, że Komisja Skarg Wniosków i Petycji w okresie między 
sesyjnym nie odbyła żadnego posiedzenia.  

 

Punkt 8 (czas 32:46;01- 1:00;39) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest informacja o stanie realizacji zadań 
oświatowych na terenie powiatu drawskiego w roku szkolnym 2022/2023. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Izabelę Krężołek 
Naczelnika Wydziału Edukacji o przedstawienie informacji. 

Głos zabrała Pani Naczelnik Wydziału Edukacji, która powiedziała, że 
informacja została szczegółowo przedstawiona na posiedzeniach komisji, następnie  
w formie pokazu slajdów omówiła: informacje ogólne o szkołach i placówkach 
oświatowych, kadrę pedagogiczną – w tym liczbę nauczycieli zatrudnionych  
w szkołach, podział nauczycieli ze względu na wiek, liczbę uczniów w szkołach, 
kształcenia zawodowe, wyniki naboru do szkół ponadpodstawowych, finanse szkół, 
działalność Poradni Psychologiczno- Pedagogicznej, działalność Zespołu Placówek 
Edukacyjno- Terapeutycznych w Bobrowie działalność Młodzieżowego Ośrodka 
Wychowawczego w Czaplinku, działalność Powiatowego Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego, wyniki egzaminów zewnętrznych, współpracę 
międzynarodową szkół.  

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady, zapytała czy Radni mają pytania do 
omówionego materiału? 

Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że bardzo dobry jest ten wykres, 
ale dobrze byłoby go uzupełnić o stan ludności Polski, wtedy mielibyśmy pełniejszy 
obraz całej sytuacji demograficznej. 
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Pani Naczelnik I. Krężołek powiedziała, że przygotuje taki wykres.  

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała czy Radni mają pytania do omówionego 
materiału? 

Głos zabrała Radna B. Głowacka która powiedziała, że chciałaby dopytać się 
 o Poradnię Psychologiczno- Pedagogiczną i liczbę orzeczeń, nie wiem, czy mam tylko 
wrażenie takie, że liczba orzeczeń jest znacznie większa, jeśli chodzi o autyzm, Zespół 
Aspergera i niepełnosprawność intelektualna w stopniu lekkim. Chciałabym się zapytać 
o orzeczenia dotyczące niedostosowania, skąd są te dzieci, czy to są orzeczenia dla 
dzieci w szkołach zwykłych, czy w szkołach specjalnych, czy w ośrodkach, bo  
76 orzeczeń to jest bardzo dużo. 

Głos zabrała Pani Naczelnik, która powiedziała, że liczba orzeczeń dotyczących 
Zespołu Aspergera i autyzmu – dane zawarte w materiale uwzględniają również te 
orzeczenia, które są wydawane na nowy etap edukacyjny, Poradnia wydając orzeczenie 
o potrzebie kształcenia specjalnego wydaje je na określony okres nauki, tzn. klasy  
1-3 szkoła podstawowa, klasy 4-8, a później okres nauki w szkole ponadpodstawowej 
 i to orzeczenie musi być powtórzone, a to jest ta sama osoba. Poradnia nie może 
kwestionować zaświadczeń lekarskich, które przynosi rodzic od lekarza specjalisty, nie 
ma takich uprawnień, ani wiedzy. Jeśli chodzi o orzeczenia o niedostosowaniu 
społecznym, to przede wszystkim wychowankowie Młodzieżowego Ośrodka 
Wychowawczego. Zarówno Dyrektor Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego, jak  
i Salezjańskiego Ośrodka Wychowawczego dążą do tego, by każdy wychowanek, który 
trafia do Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego posiadał takie orzeczenie ze 
względu na później ewentualne kontrole, ale też kwestie subwencji oświatowej.  

Głos zabrała Pani Wioletta Kubik- Dyrektor Poradni Psychologiczno- 
Pedagogicznej w Drawsku Pom., która powiedziała, że jeśli chodzi o orzeczenia  
o niedostosowaniu społecznym one są wydawane na wniosek sądu, my jesteśmy strona 
formalnie wydającą, sąd kieruje do ośrodków, a my wydajemy  orzeczenie  
o niedostosowaniu społecznym. Natomiast, jeśli chodzi o orzeczenia dotyczące 
niepełnosprawności my decydujemy sami o orzeczeniach, natomiast orzeczenia 
dotyczące niepełnosprawności intelektualnej – tu psycholog bada odpowiedni stopień  
i wtedy dajemy bez odpowiedniego zaświadczenia lekarskiego, natomiast wszystkie 
inne zaświadczenia dotyczące niepełnosprawności słuchowej, wzrokowej, autyzmu 
wydają lekarze specjaliści nam zaświadczenia, których my nie możemy kwestionować 
i podważać, chociaż mamy w zespole lekarza, to on nie podważy lekarza specjalisty. 
Liczba dzieci ze spektrum autyzmu radykalnie rośnie.    

Głos zabrała Radna B. Głowacka która powiedziała, że jeżeli chodzi o orzeczenie 
o niepełnosprawności intelektualnej w stopniu lekkim – jest 81 orzeczeń, moje 
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dopytanie dotyczy tego, czy te dzieci, jeżeli chodzi o stopień lekki one są w szkolnictwie 
specjalnym, czy w większości w szkołach zwykłych? 

Głos zabrała Pani Wioletta Kubik- Dyrektor Poradni Psychologiczno- 
Pedagogicznej w Drawsku Pom., która powiedziała, że odkąd powstała u nas placówka 
specjalna, która otworzyła klasy dla dzieci o niepełnosprawności intelektualnej  
w stopniu lekkim, im większość tych dzieci trafia do specjalistycznych szkół – dzieci 
otrzymują tam pełną rehabilitację, rewalidację i pełną opiekę ze specjalistami  
i specjalistycznym sprzętem. Indywidualne nauczanie to nauczanie, gdzie dziecko ze 
względy ba chorobę ma zaświadczenie lekarskie o niemożliwości uczęszczania do 
szkoły powyżej 30 dni i również tego nie podważamy, bo to lekarz wypisuje. Nie mamy 
prawa podważać zaświadczenia lekarskiego. 

Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że na poniedziałkowej komisji 
zdrowia poddawaliśmy analizie materiał „Diagnozy zdrowotnej mieszkańców 
Powiatu”, z którego wynika, że w gminie Złocieniec i w gminie Czaplinek jest duża 
ilość osób z zaburzeniami psychicznymi w stosunku do pozostałych, wydaje mi się, że 
nastąpiła większa ilość osób przebadanych i stąd to jest. 

Głos zabrała Pani Wioletta Kubik- Dyrektor Poradni Psychologiczno- 
Pedagogicznej w Drawsku Pom., która powiedziała, że jeśli chodzi o spektrum autyzmu, 
to nawet jeśli to nie było zdiagnozowane, to nie dałoby się tego nie zauważyć.  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że zależy to od trybu życia i od 
środowiska.    

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała czy Radni mają pytania do omówionego 
materiału? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 15 minut przerwy.  

 

Punkt 9 (czas 1:19;43- 1:21;44) 

 

 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie 
 z porządkiem obrad Radni przejdą do kolejnego punktu, jakim jest informacja z analizy 
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oświadczeń majątkowych dokonanej przez Wojewodę, Starostę, Przewodniczącego 
Rady i Urząd Skarbowy.  

Analizę oświadczeń majątkowych dokonanych przez Wojewodę stanowi załącznik 
nr 14 do protokołu. 

Analizę oświadczeń majątkowych złożonych Staroście stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu. 

Analizę oświadczeń majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady Powiatu 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Analizę  oświadczeń majątkowych dokonanych przez Urząd Skarbowy stanowi 
załącznik nr 17 i nr 18 do protokołu.  

` 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę. 

Głos zabrał Starosta S. Cybula poinformował, że w informacji zostały 
przedstawione oświadczenia majątkowe osób, które takie oświadczenia powinny 
złożyć, są to zwykłe uchybienia i nie ma podstaw do kierowania do organów ścigania 
w wyniku analizy tych oświadczeń.  

 
 

Punkt 10 (czas 1:21;45- 2:13;13) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie  
z porządkiem obrad Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku, jakim jest podjęcie 
uchwał.  
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu  poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Drawskiego z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2024”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do projektu uchwały Panią 
Joannę Kuleszę- Głównego Specjalistę ds. Współpracy z Organizacjami 
Pozarządowymi i Przedsiębiorcami.  
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Głos zabrała Pani J. Kulesza- Główny Specjalistę ds. Współpracy 
 z Organizacjami Pozarządowymi i Przedsiębiorcami, która omówiła szczegółowo 
„Program współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że na organizacje pozarządowe 
mamy środków więcej niż w roku poprzednim, w roku poprzednim mieliśmy 240 tys. 
zł, a w tym roku na rok 2024 planowane jest 280 tys. zł.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała Pana P. Flatowa- radcę prawnego, czy 
jeśli Rada Powiatu przyjmie program, w którym będą uchwalone zwiększone środki 
finansowe, to takie też środki powinny być zabezpieczone w budżecie Powiatu? 

Radca prawny P. Flatow powiedział, że tak powinno być.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do projektu 
uchwały? 

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która spytała, czy ta uchwała to jest dalej 
uchwałą  dotyczącą zlecania zadań publicznych przez Powiat organizacjom- to jest moje 
pierwsze pytanie. Czy nadal jest to uchwała, którą podejmujemy na podstawie ustawy  
o działalności pożytku publicznego.  

Głos zabrała Pani J. Kulesza- Główny Specjalistę ds. Współpracy  
z Organizacjami Pozarządowymi i Przedsiębiorcami, która powiedziała, że to jest 
uchwała dotycząca ogłaszania konkursów na zlecanie bądź dofinansowanie zadań 
publicznych na rok 2024.  

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że uzasadnienie od uchwały 
wprowadza nas w błąd, dlatego, że tutaj mamy ustawę o ekonomii społecznej i program, 
o którym Pani już mówiła, więc rozumiem, że to jest poza naszym uchwalanym 
programem  współpracy z organizacjami pozarządowymi.  

Głos zabrała Pani J. Kulesza- Główny Specjalistę ds. Współpracy  
z Organizacjami Pozarządowymi i Przedsiębiorcami, która powiedziała, że współpraca 
z organizacjami pozarządowymi polega na budowaniu kapitału społecznego, stąd 
ustawa o ekonomii społecznej, która weszła w ubiegłym roku i jest ona bardzo istotna. 
Państwo decydujecie o kwotach.  

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że my podejmujemy 
uchwałę na podstawie ustawy o pożytku publicznym, jeżeli mówimy tu o ekonomii 
 w pożytku publicznym  już mamy zadania z zakresu reintegracji społecznej 
 i zawodowej, tam są wymienione spółdzielnie i inne podmioty i to jest wystarczające, 
jeśli mówimy o ustawie o pożytku publicznym. Natomiast w naszym programie nie ma 
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żadnego zadania, jeżeli chodzi o ekonomie społeczną ,oprócz szkoleń, gdzie rozumiem, 
że na różne tematy organizacje są szkolone, to nie ma żadnego zadania związanego  
z integracja społeczna i zawodową. Proponowałabym to wyjaśnić. Tutaj, jeżeli chodzi 
o zakres ekonomii społecznej, to tu nic nie będziemy zlecali, natomiast jeszcze moje 
pytanie i zdziwienie- mamy tutaj w harmonogramie- harmonogram to tylko wskazanie 
miesiąca, a w którym będą ogłaszane konkursy, bo jest to program na 2024 rok ale 
mamy listopad 2023 i to rozumiem, że jest z wydatków na rok 2024. Chciałabym żeby 
Pani wyjaśniła tą informację. Jeszcze- nie zrozumiałam tego terminu 15 października, 
takiego ważnego w kontekście tego programu, czy mogłaby Pani wyjaśnią tą datę, bo 
nie rozumiem tej daty? To, na co trzeba zwrócić uwagę, to jest znaczny wzrost, jeżeli 
chodzi o działania na rzecz organizacji pozarządowych, wolontariatu wspomagające 
rozwój wspólnot społeczności lokalnych i mamy z 15 tys. zwiększone do 50 tys. zł. Na 
jakiej podstawie zostało aż tak mocno zwiększone?   

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że dobrze byłoby przyjść na jakąś 
komisję i rozpatrywać zadania i mówić swoje wnioski, bo dzisiaj mamy podjąć uchwałę, 
a jest bardzo dużo niejasności. Mimo tego, że Pani się wykreśliła ze wszystkich Komisji, 
to prosiłabym żeby przyjść na jakąkolwiek i zainteresować się materiałami.  

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że my dzisiaj bierzemy 
udział w obradach sesji i to jest materiał na sesje i w związku z tym nie musi mnie Pani 
motywować, bo śledzę cały czas posiedzenia Komisji, natomiast chodzi mi o to, że 
mamy materiał, gdzie uważam, że jest dużo niejasności w tym materiale. 

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że od tego są Komisje współpracuje 
się na Komisjach.  

Głos zabrała Pani J. Kulesza- Główny Specjalistę ds. Współpracy  
z Organizacjami Pozarządowymi i Przedsiębiorcami, która powiedziała, że ustawa 
 o ekonomii społecznej rozszerza zakres pojęcia usług społecznych i wiele z organizacji 
pozarządowych, którym są zlecane zadania mimo, że robią to nieodpłatnie i w ramach 
wolontariatu świadczą usługi społeczne. Niejasność dotycząca ogłoszenia konkursu na 
jedno z zadań- organizacji dnia organizacji pozarządowych, który jest w lutym, praktyka 
stosowana przez wiele samorządów, co więcej dlatego, że oczekują tego organizacje 
pozarządowe, ponieważ one usługi społeczne świadczą i nie ma tu znaczenia data 
budżetowa. Granica zamknięcia budżetu dla Rady Powiatu  na 31 grudnia i rozpoczęcia 
na 1 stycznia ma znaczenie, dlatego też ten konkurs jest wpisany do harmonogramu, 
mam nadzieję, że będzie mógł być ogłoszony w listopadzie, tak, by jego realizacja była 
w lutym, natomiast środki są już przydzielone w tej tabeli na rok 2024. W ubiegłym 
roku w programie były działania wspomagające rozwój wspólnot i społeczności 
lokalnych 32 tys. zł. 



16 
 

Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że podoba mu się „Program 
współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024” jest jasny, przejrzysty  
i bardzo podoba mi się zapis w pkt. 9, dla mnie jest to bardzo transparentne i przejrzyste, 
natomiast jeśli chodzi o priorytety zadań publicznych – tu zwracam się do osób 
działających w organizacjach pozarządowych, by rozważyli możliwość udziału  
w zadaniach publicznych. Nakłaniam Państwa do tego, abyśmy przyjęli tą uchwałę.  

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że chciałaby dopytać, czy 
do tej kwoty, która tu jest na rzecz ochrony praw człowieka dla swobód- w zeszłym roku 
było 32 tys. – one nie były wykorzystane.  

Głos zabrała Pani J. Kulesza- Główny Specjalistę ds. Współpracy  
z Organizacjami Pozarządowymi i Przedsiębiorcami, która powiedziała, że 32 tys. zł 
były zaplanowane i wykonanie również jest 32 tys. zł. 

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że w przyszłym roku planowana jest 
kwota 50 tys. zł.  

Głos zabrała Pani J. Kulesza- Główny Specjalistę ds. Współpracy  
z Organizacjami Pozarządowymi i Przedsiębiorcami, która powiedziała, że zachęcamy 
organizacje pozarządowe, by uczestniczyły w konkursach, by planowały działalność, 
stąd one prosiły o określenie miesięcy, kiedy będą ogłaszane konkursy.  

Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że prosiłby, aby na podstawie 
stworzonej bazy naszych organizacji, jeśli uchwalimy ten program przekazać go droga 
mailową do wszystkich.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy są pytania do projektu uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
„Programu współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024”. 

 

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
   13 głosami „za” przy 
     0 głosach „przeciw” i 
     0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LXV/428/2023 w sprawie uchwalenia „Programu współpracy 
Powiatu Drawskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2024”. 
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Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu  poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wierzchowo. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do projektu uchwały Panią 
Wiolettę Rakowską- Inspektora w Wydziale Zarządzania Kryzysowego. 

Głos zabrała Pani W. Rakowska, która powiedziała, że Starosta określa na obszarze 
powiatu zadania krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego, koordynuje jego 
funkcjonowanie i kontroluje wykonywanie wynikających stąd zadań, a w sytuacjach 
nadzwyczajnych zagrożeń życia, zdrowia lub środowiska kierują tym systemem. Aby 
system ten sprawnie funkcjonował konieczne jest właściwe zapewnianie sił do 
zwalczania pożaru, klęski żywiołowej lub innego miejscowego zagrożenia  
przez jednostki OSP na terenie powiatu. Finansowanie zakupu samochodu pożarniczego 
dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Świerczynie w kwocie 1.164.195,00 zł: 

1) Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie 
– 475.000,00 zł 

2) Komenda Główna Państwowej Straży Pożarnej – 175.000,00 zł 
3) Gmina Wierzchowo – 330.000,00 zł 
4) Powiat Drawski – 70.000,00 zł 
5) KPPD Szczecinek SA – 50.000,00 zł 
6) Ochotnicza Straż Pożarna w Świerczynie – 64.195,00 zł.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do projektu 
uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Wierzchowo. 

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
   13 głosami „za” przy 
     0 głosach „przeciw” i 
     0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LXV/429/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Wierzchowo. 
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Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu  poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Czaplinek. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do projektu uchwały Panią 
Wiolettę Rakowską- Inspektora w Wydziale Zarządzania Kryzysowego. 

Głos zabrała Pani W. Rakowska, która powiedziała, że dotacja celowa obejmuje 
zadania powiatu wynikające z Ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 
publicznych (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 1270). Środki w wysokości 10 000 zł zostaną 
przekazane na wyremontowanie remizy w OSP w Broczynie, wymiana bramy 
garażowej oraz wykonanie przejścia umożliwiającego opuszczenie boksu garażowego 
bez zbędnego uchylania bramy garażowej. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do projektu 
uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Czaplinek. 

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
   13 głosami „za” przy 
     0 głosach „przeciw” i 
     0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LXV/430/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Czaplinek. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu  poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie podziału środków PFRON na realizację zadań z rehabilitacji 
zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie osób niepełnosprawnych w 2023 roku. 
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 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do projektu uchwały Panią 
Kamilę Kowalik- Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  
w Drawsku Pomorskim. 

 Głos zabrała Pani Kamila Kowalik – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie, która powiedziała, że projekt zawiera jedna zmianę – w związku z rezygnacją 
osób niepełnosprawnych i ich opiekunów z uczestnictwa w turnusach rehabilitacyjnych 
kwotę w wysokości 20.380,00 zł z zadania - dofinansowanie uczestnictwa osób 
niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych proponuje się 
przenieść się na zadanie - dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, 
przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze przyznawane osobom  
niepełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do projektu 
uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 Przewodnicząca Rady odczytała projekt zmieniający uchwałę w sprawie 
podziału środków PFRON na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej 
oraz zatrudnianie osób niepełnosprawnych w 2023 roku i poinformowała, że Radni 
przystąpią do głosowania projektu uchwały.  

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
   13 głosami „za” przy 
     0 głosach „przeciw” i 
     0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LXV/431/2023 zmieniającą uchwałę w sprawie podziału środków 
PFRON na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie 
osób niepełnosprawnych w 2023 roku. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu  powiedziała, że kolejnym punktem porządku 
obrad jest podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 
2023. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Panią Joannę 
Andrykowską- Skarbnika Powiatu . 
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 Głos zabrała Pani J. Andrykowska- Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że 
dokonuje się zmian w planie dochodów budżetowych w wyniku: 

1) zwiększenia planu dochodów w rozdziale 60014 z tytułu środków z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg w kwocie 564.610,10 zł z przeznaczeniem na zadanie pn. 
"Budowa chodnika dr 1092Z w m. Stare Worowo"; 

2) zwiększenia planu dochodów w rozdziale 71012, o kwotę 38.947,86 zł, z tytułu 
naliczenia kar umownych dla wykonawcy oraz naliczenia zaliczek od właścicieli 
gruntów na przeprowadzenie gleboznawczej klasyfikacji gruntów; 

3) zwiększenia planu dochodów w rozdziale 75075, o kwotę 1.000,00 zł, z tytułu 
otrzymania dofinansowania z Zachodniopomorskiej Regionalnej Organizacji 
Turystycznej na "Festiwal Słoika 2023"; 

4) zwiększenie planu dochodów w rozdziale 75411, o kwotę 118.345,00 zł, w tym 
 z tytułu zwiększenia dotacji celowej decyzją Wojewody Zachodniopomorskiego 
 o kwotę 98.345,00 zł z przeznaczeniem na interwencje ratowniczo-gaśnicze oraz 
 z tytułu otrzymania od gminy Kalisz Pomorski dotacji w wysokości 20.000,00 zł 
 z przeznaczeniem na poprawę zabezpieczenia przeciwpożarowego terenu powiatu 
drawskiego; 

5) zwiększenie planu dochodów w rozdziale 75814 z tytułu środków otrzymanych  
z Funduszu Pomocy Ukrainie na wsparcie samorządów w realizacji zadań 
związanych z kształceniem uczniów z Ukrainy w kwocie 31.294,00 zł oraz  
z tytułu naliczenia odsetek od wydzielonego rachunku bankowego w kwocie  
20,38 zł; 

6) zwiększenie planu dochodów w rozdziale 80195, o kwotę 3.000,00 zł, w związku 
 z otrzymaniem dotacji od Gminy Skwierzyna, Powiatu Nowotomyskiego, Powiatu 
Międzychodzkiego i Powiatu Pszczyńskiego z tytułu przeprowadzenia przez 
PCKZiU w Drawsku Pomorskim czterotygodniowego turnusu dokształcania 
zawodowego młodocianych pracowników; 

7) zwiększenie planu dochodów w rozdziale 85156, o kwotę 15.000,00 zł, z tytułu 
zwrotu przez ZUS nadpłaconych, przez Powiatowy Urząd Pracy, składek 
zdrowotnych za osoby bezrobotne; 

8) zwiększenie planu dochodów w rozdziale 85295, o kwotę 135.000,00 zł, w tym  
z tytułu środków uzyskanych z projektu "Regionalne Pogotowie Kryzysowe" 
realizowanego przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, w kwocie 130.000,00 
zł z przeznaczeniem na projekt oraz z tytułu otrzymanej darowizny przez Powiatowy 
Dzienny Dom Samopomocy w Drawsku Pomorskim w kwocie 5.000,00 zł; 

9) zwiększenie planu dochodów  w rozdziale 85311, o kwotę 21.751,20 zł z tytułu 
dofinansowania z KFS na szkolenia instruktorów WTZ na podstawie porozumienia 
z PUP; 

10) zwiększenie planu dochodów w rozdziale 85395, o kwotę 396.000,00 zł z tytułu 
zawartej umowy projektu "Rehabilitacja 25 plus"; 
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11) zwiększenie planu dochodów w rozdziale 85495, o kwotę 124.176,86 zł z tytułu 
dotacji otrzymanej z PFRON z przeznaczeniem na zakup busa przystosowanego do 
przewozu osób niepełnosprawnych w MOW w Czaplinku; 

12) zwiększenie planu dochodów w rozdziale 85508, o kwotę 330.00,00 zł z tytułu wpłat 
gmin i powiatów na utrzymanie i wychowanie dzieci w pieczy zastępczej; 

13) zwiększenie planu dochodów w rozdziale 85510, o kwotę 47.640,75 zł z tytułu wpłat 
gmin i powiatów na wychowanie  i utrzymanie dzieci oraz darowizny na rzecz 
Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Drawsku Pomorskim na potrzeby dzieci 
przebywających w placówce; 

14) zwiększenie planu dochodów w rozdziale 85595, o kwotę 348,00 zł z tytułu środków 
otrzymanych z MGOPS Czaplinek  z przeznaczeniem na wypłatę świadczenia 
rodzinnego  dla obywatela Ukrainy.  

Ponadto dokonano zmian w wydatkach na wniosek  kierowników jednostek 
 i naczelników wydziałów, są to zmiany miedzy działami i paragrafami.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do projektu 
uchwały? 

  

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Przewodnicząca Rad Powiatu odczytała projekt uchwały w sprawie zmian  
w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2023, następnie poinformowała, że Radni 
przystąpią do głosowania uchwały.  

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
   12 głosami „za” przy 
     0 głosach „przeciw” i 
     1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr LXV/432/2023 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego 
na rok 2023. 

 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i powiedziała, że Radni przejdą do kolejnego 
punktu porządku obrad jakim jest podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
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uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2023 – 
2039. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Panią Joannę 
Andrykowską- Skarbnika Powiatu . 

 Głos zabrała Pani J. Andrykowska- Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że 
uchwała o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2023 – 2039 to aktualizacja środków, które znajdują się w 
budżecie, a ponadto aktualizacja załącznika nr 2, w którym znajdują się zadania 
wieloletnie, został on zaktualizowany w zakresie następujących przedsięwzięć: 
przebudowa drogi powiatowej 2047Z- ul. Brzozowa w Złocieńcu, budowa chodnika 
drogi 1092Z w miejscowości Stare Worowo oraz przebudowa ronda Ceramików 
 z oświetleniem oraz drogami dojazdowymi ul. 5 Marca i ul. Chopina w Złocieńcu.  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy Radni mają pytania do Pani Skarbnik. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu przeczytała projekt uchwały o zmianie uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 
2023 – 2039. 

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
   12 głosami „za” przy 
     0 głosach „przeciw” i 
     1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr LXV/433/2023 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2023 – 2039. 

 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
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Punkt 11 (czas 2:13;14-2:21:27) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu, jakim są odpowiedzi na interpelacje 
 i zapytania. 
 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który poinformował, że na większość interpelacji 
i zapytań odpowiemy na piśmie. Starosta powiedział, że odniesie się do funkcjonowania 
RCK-u- umowa była podpisana na długoterminowe funkcjonowanie Regionalne 
Centrum Kryzysowe, w tej chwili otrzymaliśmy dofinansowanie do końca listopada, ale 
nie ukrywamy, że w ramach prowadzonego Centrum Zdrowia Psychicznego chcemy tę 
usługę i realizację projektu przekazać do szpitala w Kańsku, który realizuje po 
uzgodnieniach z Regionalnym Ośrodkiem Polityki Społecznej w Szczecinie, z panią 
Dyrektor oni akceptują takie rozwiązanie, mało tego w momencie, kiedy będziemy 
rozmawiali o szczegółach aby projekt był zrealizowany, żeby środków nie zwracać, 
przyślą pomoc i opiekę żebyśmy scedowali dokończenie tej umowy we własnym 
zakresie, takie rozmowy już się odbyły z panią  Dyrektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie, z Regionalnym Ośrodkiem Polityki Społecznej w Szczecinie, z pani 
a Dyrektor szpitala w Kańsku, natomiast my umówiliśmy  się z panią Dyrektor  
w Kańsku, że domówimy szczegóły jeśli chodzi o finansowanie, bo wiemy, że po tym 
okresie realizacji część zadań będzie finansowana z Powiatu Drawskiego, ale 
umówiliśmy się z panią Dyrektor, że po świętach omówimy szczegóły, odnośnie dróg 
poproszę Wicestarostę o odpowiedź.  

 Głos zabrał Wicestarosta W. Włodarczyk, który powiedział, że ul. Czwartaków- 
zgłosiliśmy ul. Czwartaków do programu, niestety nie uzyskał potwierdzenia do 
realizacji i wsparcia, podobnie jak w Drawsku droga Drawsko- Jankowo. Jeżeli chodzi 
o ul. Brzozową, to roboty zostały rozpoczęte, zakończenie planowane jest na drugi rok, 
do miesiąca kwietnia lub maja. Ul. Chopina wybrany jest wykonawca, umowa jest 
podpisana, to  jest rondo z ulicami Chopina i 5-go Marca, termin zakończenia jest też 
przewidziany na czerwiec 2024 r. albo lipiec. W ul. Brzozowej Powiat finansuje 100 %, 
ulica i rondo – tutaj partycypuje Gmina Złocieniec w 50%. Pan Tobiszewski pytał się 
 o kilka zadań inwestycyjnych – jeżeli chodzi o Mielenko i Centrum Opiekuńczo- 
Mieszkaniowe to przetarg został zakończony, przy odwołaniu się do KIO sprawę 
wygraliśmy, umowa została podpisana, realizacja jest do początku 2025 r. Jeżeli chodzi 
o autobusy- wniosek został złożony po poprawkach ponad 31 mln zł, poprawki zostały 
przyjęte, oczekujemy teraz na decyzję. Jeżeli chodzi o Gogółczyn- przetarg został 
ogłoszony we wtorek i w tej chwili oczekujemy na oferty. Jeżeli chodzi o Gudowo- we 
wtorek byłem w KOWRze i uzgodnione jest z Dyrektorem, że dostaniemy zgodę 
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modernizację w ramach środków popegeerowskich i przystępujemy do formuły 
przygotowania Zaprojektuj i wybuduj, które w założeniach mamy opracowane.  
Z większych inwestycji to internat w Kaliszu Pom, który otrzymał dofinansowanie  
z rządowego programu, przetarg będzie ogłoszony w listopadzie. Pa Radny Korczyński 
pytał się o lądowisko, dostaliśmy informację od pani Dyrektor, że ta sprawa trafiła do 
gminy Drawsko, gmina wystąpiła do konserwatora zabytków i będą robione korekty 
geometrii koron drzew w parku Chopina. Jeżeli chodzi o 7umowe z formą Energa,  to 
ja poproszę referat Inwestycji zęby tą umowę udostępnił. Forma uzgodnienia z gminami 
w sprawie udziału dotyczy wszystkich w ramach realizacji inwestycji i jeżeli my 
pozyskaliśmy a Stare Worowo środki na nasz wniosek w wysokości ponad 700 tys. zł, 
cała wartość jest w WPF, kwota 85% dofinansowania,  z tego 15% stanowiła kwota  
142 tys. zł, wczoraj odbyła się sesja w Złocieńcu, po burzliwych obradach kwota została 
w WPF przyjęta, my w tej chwili będziemy mogli podpisywać umowę i ogłaszać 
przetarg.  

  

 

Punkt 12 (czas 2:21;28- 2:27;20) 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

 
Głos zabrał Radny Z. Dudor, który poinformował o XVII Regionalnej Wystawie 

Gołębi w dniach 4-5 listopada 2023 r.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że 9 listopada będzie sesja 

uroczysta w związku z Narodowym Świętem Niepodległości, a następnie 
Przewodnicząca poinformowała Radnych o odbytej wizycie w miesiącu wrześniu w Bad 
Segeberg, była to bardzo udana wizyta, pan Dyrektor Ignacak nawiąże współpracę  
z TravelScholle. Przewodnicząca rady poprosiła, aby Pani Sekretarz opowiedziała  
o wizycie strażaków w Powiecie Segeberg.  

 
Głos zabrała Sekretarz Powiatu- Katarzyna Szlońska- Getka, która powiedziała, 

że to była rewizyta strażaków z Powiatu Drawskiego, ponieważ w styczniu tego roku 
gościliśmy u nas strażaków z Powiatu Segeberg. Towarzyszyłam tej grupie, byli to 
strażacy z Ostrowic, ze Złocieńca, z Broczyna, Czaplinka  i z gminy Kalisz Pomorski, 
z miejscowości Podsiadło Wielkie. Podczas tej wizyty strażacy odwiedzili poszczególne 
straże pożarne, to były konkretne, precyzyjne rozmowy, strażacy doszli do wniosku, że 
chcą wspólnie ćwiczyć i wysyłać młodzież na zawody pożarnicze.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu w nawiązani do współpracy serdecznie 

podziękowała za sprzęt ofiarowany i przekazany Drawskim szkołom. 
 
Następnie głos zabrała pani Maria Półrolnik – radca prawny Starostwa,  która 

serdecznie podziękowała za umożliwienie młodzieży z Liceum Ogólnokształcącego 
uczestnictwa w sesji Rady Powiatu.  

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Radnych czy mają pytania, komunikaty. 

 Nikt z Radnych komunikatów nie zgłaszał.  

 

Punkt 13 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad 
o godzinie 11:55 zamknęła LXV sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 
 

    Protokołowała              Przewodnicząca Rady 

 

Joanna Rudziewicz            Urszula Ptak 
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